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P r o t o k ó ł   Nr   ORN.0002.12.2011 

sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 29 września 2011 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie  13:00 

        zakończono o godzinie   15:40. 

 

 

Sesji przewodniczył    Przewodniczący Rady Miejskiej 

          - Karol Sobczak  

 

Protokołowała     Inspektor Wydziału ORN UM 

         - Małgorzata Adameit 

 

 

 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej witał radnych przybyłych na sesję, witał Pana 

Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Wicestarostę – Kazimierza Iwanowskiego,  

Komendanta Powiatowego Policji w Olecku – Rafała Klauzę, Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jana Mroza, Kierownika Biura Regionalnego 

Urzędu Marszałkowskiego w Ełku – Alojzego Jurczaka, Naczelnika Urzędu Skarbowego w 

Olecku – Janusza Żukowskiego,  

Witał kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, kierowników 

wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad osiedli oraz mieszkańców 

biorących udział w dzisiejszej sesji. 

 

Oznajmił, iż 17 września br. zmarł Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Olecku – 

Pan Romuald Krzysztof Wojnowski. Zebrani minutą ciszy uczcili jego pamięć. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, że na podstawie Uchwały Nr XIV/126/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia              

30 listopada 2007 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży, Burmistrz przyznał następujące stypendia: 

 stypendium sportowe I stopnia Justynie Miszczak – uczennicy Gimnazjum Nr 1 z 

Oddziałami Integracyjnymi w Olecku, za zajęcie V miejsca na Ogólnopolskiej 

Olimpiadzie Młodzieży w Sportach Halowych „Podlaskie 2011”. Wnioskodawcą 

była Prezes Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego „HIDORI” przy Szkole 

Podstawowej Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku Pani Dorota Miszczak. 

 stypendium sportowe II stopnia Kamilowi Gryglas – uczniowi Szkoły Podstawowej 

Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku, za zajęcie I miejsca na Indywidualnych 

Mistrzostwach Województwa Warmińsko-Mazurskiego Juniorów w Szachach. 

Wnioskodawcą był Prezes Międzyszkolnego Ludowego Klubu Sportowego „Czarni” 

Pan Józef Wasilewski. 

 

Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej wręczyli pamiątkowe dyplomy i 

słodkie upominki laureatom składając gratulacje.  

 

Pani Dorota Miszczak 

korzystając z okazji, jako Prezes Ludowego Klubu Sportowego „Hidori” w Olecku oraz jako 

rodzic podziękowała Burmistrzowi za dofinansowanie, bez którego klub nie mógłby działać. 
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Podziękowała również rodzicom dzieci startujących na zawodach. W poprzednim półroczu 

dwie zawodniczki z klubu były w kadrze Polski. W tym półroczu będą pracować nad tym, 

aby dziewczyny znów znalazły się w kadrze juniorów. Złożyła duże podziękowania 

dyrektorom szkół podstawowych i przedszkola za współpracę. 

 

 

 Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej na podstawie listy obecności stwierdził, że 

na stan 21 radnych, w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi wystarczające quorum do 

odbycia sesji i podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych w załączeniu. 

 

Radni nieobecni: 

 Sławomir Szerel. 

 

Poinformował, iż w dniach 21 i 22 września br. wpłynęły wnioski Burmistrza o ujęcie w 

porządku obrad następujących projektów uchwał: 

- rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka, 

- zmiany uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć godzin nauczycieli 

nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela. 

Stosownie do artykułu 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym miał obowiązek wprowadzić 

powyższe projekty uchwał do porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady.  

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji.  

5. Ocena sezonu letniego w aspekcie turystycznym, kulturalnym i sportowym. 

6. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych.  

7. Wnioski radnych i Komisji Rady. 

8. Uwagi i wnioski Sołtysów oraz Przewodniczących Rad Osiedli dotyczące projektów 

uchwał.   

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 

b) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży piwnicy na rzecz 

najemcy, 

c) wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą „Szkoła tysiąca możliwości” 

w ramach Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, 

d) zmiany uchwały Nr ORN.0007.64.2011 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 

sierpnia 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie aportu środków 

trwałych do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. 19-400 

Olecko, ul. Tunelowa 17, 

e) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części terenów miasta Olecko położonych przy ulicy Gołdapskiej w Olecku,  

f) wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji zadania inwestycyjnego w 

ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II 

Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój w 2012 roku, 

g) partnerskiego przystąpienia Gminy Olecko z Powiatem Oleckim do realizacji w 

2012 r. inwestycji w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój, 
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h) partnerskiego przystąpienia Gminy Olecko z Powiatem Oleckim do realizacji w 

2012 r. inwestycji w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i 

Mazury 2007-2013, 

i) współfinansowania budowy drogi dojazdowej do Zakładu Unieszkodliwiania 

Odpadów w Siedliskach k/Ełku, 

j) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadań w 

zakresie drogownictwa, 

k) zmiany budżetu gminy na 2011 rok, 

l) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka, 

ł)   zmiany uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć godzin 

nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela. 

10. „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radna Wioletta Żukowska 

zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad  projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działalność Burmistrza, w związku z tym, iż Komisja Rewizyjna będzie jeszcze zajmować 

się tą skargą, a po drugie trwa postępowanie odwoławcze w tej sprawie. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że Rada jest zobligowana rozpatrzyć skargę w ciągu 30 dni. Inaczej trzeba byłoby 

zwoływać dodatkową sesję. Rozpatrywanie sprawy przez inne organy nie ma tu nic do rzeczy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zapytał, czy radna podtrzymuje swój wniosek. 

 

Radna Wioletta Żukowska 

wycofała wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały. 

 

Innych uwag do porządku obrad nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z sesji Rady odbytej w dniu 24 sierpnia 2011 r. 

 

Radni nie zgłaszali uwag. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za przyjęciem protokołu głosowało                      

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0002.11.2011 sesji Rady Miejskiej odbytej                

w dniu 24 sierpnia 2011 r. 
 

 

Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 
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 Zarządzenie Nr ORN.0050.132.2011 z dnia 25 sierpnia 2011 r. w sprawie ustalenia 

treści obwieszczenia dotyczącego podania do wiadomości publicznej informacji o 

numerach i granicach obwodów głosowania oraz siedzibach obwodowych komisji 

wyborczych w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 9 października 2011 r. Obwieszczenie 

zostało wywieszone na tablicach ogłoszeń. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.133.2011 z dnia 30 sierpnia 2011 r. w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej i ogłoszenia wykazu 

nieruchomości położonej na terenie Gminy Olecko. Dotyczy nieruchomości gruntowej 

pozostającej w użytkowaniu wieczystym o pow. 283 m
2
 położonej przy ul. 

Nocznickiego w Olecku. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.134.2011 z dnia 31 sierpnia 2011 r. w sprawie zmiany 

budżetu gminy na 2011 rok. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków o 

549.131 zł głównie z tytułu dotacji od wojewody na realizację zadań własnych i 

zleconych.  

 Zarządzenie Nr ORN.0050.135.2011 z dnia 7 września 2011 r. w sprawie zmiany 

Zarządzenia Burmistrza Olecka Nr ORN.0050.119.2011 z dnia 25 lipca 2011 r. w 

sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej i przetargu 

ograniczonego oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości lokalowych położonych na 

terenie Gminy Olecko. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.136.2011 z dnia 8 września 2011 r. w sprawie wytycznych 

do opracowania projektu budżetu Gminy Olecko na 2012 rok i projektu wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2012-2022. Z reguły starano się sporządzić projekt 

budżetu do końca roku kalendarzowego. Podstawowe wskaźniki brane pod uwagę 

przy konstruowaniu projektu budżetu to: PKB w ujęciu realnym – 4%, średnioroczny 

wzrost cen towarów i usług konsumpcyjnych – 2,8%, realny wzrost przeciętnego 

wynagrodzenia w gospodarce narodowej – 2,9%, wzrost przeciętnego zatrudnienia w 

gospodarce narodowej – 1,3%, wysokość minimalnego wynagrodzenia za pracę – 

1.500 zł, przeciętne wynagrodzenie w gospodarce narodowej – 3.624 zł.  

 Zarządzenie Nr ORN.0050.137.2011 z dnia 12 września 2011 r. w sprawie powołania 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Olecku. Zespół został powołany w składzie: Maria 

Siemaszko-Kozielska - Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku, 

Barbara Fiećko - pracownik socjalny Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Olecku, Elżbieta Chomicz - pracownik socjalny Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku, Wiesława Surażyńska - sekretarz Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Ewa Papadopulu - nadkomisarz w 

Komendzie Powiatowej Policji w Olecku, Ewa Iwanow - kurator zawodowy w 

Zespole Kuratorskim Służby Sądowej w Olecku, Danuta Bobrycka - pielęgniarka 

środowiskowa - „Zdrowie” Grupowa Praktyka Pielęgniarek i Położnych S.C, Wanda 

Janicka - instruktor do spraw przemocy w rodzinie - Punkt Konsultacyjno- 

Informacyjny dla Ofiar Przemocy w Rodzinie, Robert Sienica - psycholog - Zespół 

Szkół w Olecku. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.138.2011 z dnia 12 września 2011 r. w sprawie przyznania 

stypendiów sportowych. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.139.2011 z dnia 12 września 2011 r. w sprawie zwołania 

ponownego zebrania wyborczego w Osiedlu Siejnik II w Olecku. Na drugim zebraniu 

zostały wyłonione władze osiedla. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.140.2011 z dnia 14 września 2011 r. w sprawie 

sporządzania skonsolidowanego bilansu Gminy Olecko. 

 Zarządzenie Nr ORN.0050.141.2011 z dnia 14 września 2011 r. w sprawie powołania 

koordynatora gminnego oraz operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji 

wyborczych w wyborach do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych 

na dzień 9 października 2011 r. 
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 Zarządzenie Nr ORN.0050.142.2011 z dnia 14 września 2011 r. w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego oraz ogłoszenia 

wykazu nieruchomości położonej na terenie Gminy Olecko. Dotyczy nieruchomości 

gruntowej na zapleczu ul. Kościuszki o pow. 18.127 m
2
.  

 Zarządzenie Nr ORN.0050.143.2011 z dnia 19 września 2011 r. w sprawie powołania 

obwodowych komisji wyborczych. 

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

Ogłoszono: 

 I przetarg na sprzedaż nieruchomości o pow. 1.1415 ha, położonej w obrębie Lesk 

z przeznaczeniem pod zabudowę produkcyjno-usługową. Przetarg zostanie 

przeprowadzony w dniu 4 października 2011 r. 

 I przetarg na sprzedaż nieruchomości zabudowanej o pow. 0,7609 ha, położonej w 

obrębie Lesk z przeznaczeniem pod działalność produkcyjno-usługową. Przetarg 

zostanie przeprowadzony w dniu 4 października 2011 r. 

 I przetarg na sprzedaż nieruchomości o pow. 0,0040 ha, położonej w obrębie 

Olecko 1 - Osiedle Siejnik II z przeznaczeniem pod lokalizację kontenerowej stacji 

transformatorowej. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 11 października 

2011 r. 

 III przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o pow. 0,1488 ha, położonej w 

miejscowości Borawskie z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 25 października 2011 r. 

 IV przetarg na sprzedaż nieruchomości o pow. 0,1000 ha, położonej w obrębie 

Borawskie z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową wolnostojącą. Przetarg 

zostanie przeprowadzony 25 października 2011 r. 

 II przetarg na sprzedaż nieruchomości przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną, położonej w Olecku przy ul. Norwida. Przetarg zostanie 

przeprowadzony w dniu 25 października 2011 r. 

 II przetarg na sprzedaż nieruchomości przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną z usługami nieuciążliwymi, położonej przy ul. Parkowej. Przetarg 

zostanie przeprowadzony w dniu 25 października 2011 r. 

 II przetarg na sprzedaż sześciu nieruchomości przeznaczonych pod zabudowę 

mieszkaniową przy ulicach: Kasztanowej, Grabowej i Dębowej. Przetarg zostanie 

przeprowadzony w dniu 25 października 2011 r. 

 I przetarg na sprzedaż nieruchomości zabudowanej o pow. 0,6486 ha położonej w 

obrębie Lesk. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 4 listopada 2011 r. 
 

Rozstrzygnięto przetargi na:  

 sprzedaż nieruchomości o pow. 0,84 ha, położonej w obrębie Dobki z przeznaczeniem 

w części pod zabudowę zagrodową, a w części na cele rolne. Nieruchomość zostanie 

sprzedana za cenę brutto 30.332,84 zł; 

 sprzedaż nieruchomości gruntowej o pow. 0,1496 ha, położonej w miejscowości 

Borawskie z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

Nieruchomość zostanie sprzedana za cenę brutto 16.149,90 zł; 

 sprzedaż nieruchomości gruntowej o pow. 0.0022 ha, położonej w Olecku przy 

Alejach Lipowych z przeznaczeniem pod zabudowę garażową typu „blaszak”. 

Nieruchomość zostanie sprzedana za cenę brutto 4.059,00 zł. 

 

Nie doszły do skutku przetargi: 

─ na sprzedaż nieruchomości w obrębie Gąski; 

─ na sprzedaż nieruchomości w obrębie Lesk. 
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Zawarto akty notarialne: 

o na sprzedaż nieruchomości położonej w Olecku przy ul. Kolejowej 7a z 

przeznaczeniem na utworzenie działki budowlanej; 

o na sprzedaż nieruchomości przy ul. Parkowej z przeznaczeniem pod zabudowę 

mieszkaniową z usługami nieuciążliwymi; 

o na sprzedaż nieruchomości przy
 
ul. Kościuszki z przeznaczeniem pod zabudowę 

mieszkaniową; 

o na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej zapewniającej dostęp do drogi 

publicznej; 

o na sprzedaż nieruchomości położonej w Olecku przy Alei Zwycięstwa 15                          

z przeznaczeniem na utworzenie działki budowlanej; 

o na sprzedaż nieruchomości przy ul. Klonowej z przeznaczeniem na dołączenie do 

posiadanej nieruchomości w celu poprawy warunków jej zagospodarowania. 

 

 11 września 2011 r. odbyły się w Olecku na centralnym placu dożynki pt. 

„Międzygminne Święto Plonów - Olecko 2011”. Wieniec dożynkowy z terenu Gminy 

Olecko wykonało sołectwo Borawskie. Podziękował sołtysowi i mieszkańcom 

sołectwa za podjęcie się tego obowiązku. Podziękował również sołectwom, które 

włączyły się w przygotowanie procesji darów podczas Mszy Św. dziękczynnej. 

Organizacja dożynek współfinansowana jest ze środków Unii Europejskiej z 

Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

 W dniu 1 września 2011 r. w Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku 

odbyła się Gminna Inauguracja roku szkolnego 2011/2012 połączona z obchodami 

XXV-lecia Przedszkola.  

 Została złożona pierwsza informacja w ramach Systemu Informacji Oświatowej 

według stanu na 10 września br. Do szkół podstawowych i gimnazjów na terenie 

gminy Olecko uczęszcza 2.079 uczniów (1.377 do szkoły podstawowej i 702 do 

gimnazjum). W Gminie Olecko zatrudnionych jest 247,65 nauczycieli w przeliczeniu 

na pełny etat. 

 We wrześniu br. ruszyła II tura zajęć sportowych dla uczniów w ramach programu 

„Mała Akademia Pływania”, na który gmina otrzymała z Ministerstwa Sportu i 

Turystyki dotację w wysokości 45 000 zł. 180 uczniów z klas I-V szkół 

podstawowych z terenu gminy uczestniczyć będzie w zajęciach z nauki pływania i 

doskonalenia tej umiejętności na pływalni przy hotelu Colosseum w Olecku. 

 W dniach od 18 do 26 września br. w Olecku przebywała 5-cioosobowa delegacja 

nauczycieli z Rosji (2 z Omska i 3 z Ufy) w ramach realizacji programu przyjętego 

przez szkoły „Losy Bliskich na Wschodzie w Edukacji”. W ramach tej wizyty odbyły 

się spotkania z nauczycielami w szkołach. Goście zapoznali się m.in. z działaniami 

prowadzonymi przez Regionalny Ośrodek Kultury, Miejski Ośrodek Sportu i 

Rekreacji, a także poznali funkcjonowanie oleckiego szpitala. Przeprowadzono kilka 

godzin zajęć w szkołach zarówno przez oleckich nauczycieli jak i gości z Rosji.  

 W dniu 1 września br. oficjalna delegacja z Olecka, w składzie Karol Sobczak - 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku i Zdzisław Bereśniewicz, wyruszyła do 

Dusseldorfu, aby wziąć udział w Zjeździe Trojburczyków. Spotkanie miało na celu 

podtrzymanie współpracy, która nawiązana została podczas obchodów jubileuszu 450-

lecia Olecka. Podczas oficjalnego spotkania, w imieniu Burmistrza Olecka i swoim 

własnym głos zabrał Karol Sobczak, który w swoim przemówieniu wyraził chęć 

dalszej współpracy ze Stowarzyszeniem Trojburczyków.  

 W dniu 9 września 2011 r. Burmistrz Olecka - Wacław Olszewski, Zastępca 

Burmistrza - Henryk Trznadel, Alicja Szałkowska, Agata Jeglińska, Aneta Milczarek i 

Ewa Czarnecka-Drobiszewska przebywali na Litwie w Kozłowej Rudzie. Wizyta 

związana była z otwarciem parku linowego stworzonego dzięki realizacji projektu w 

ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa-Polska realizowanego w 
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Partnerstwie z Kozłową Rudą. Osobiście chodził po linach, park robi duże wrażenie. 

Gdyby w Olecku był taki sam piękny sosnowy las, warto byłoby stworzyć taki park. 

Gmina Olecko w ramach realizacji programu wykonała obozowisko. 

 W dniu 12 września br. odbyło się ponowne zebranie mieszkańców dla wyboru 

Przewodniczącego Osiedla i Zarządu Osiedla Siejnik II w Olecku. Przewodniczącym 

Osiedla Siejnik II został Pan Krzysztof Konewko, zaś w skład Zarządu Osiedla Siejnik 

II wybrani zostali Pan Krzysztof Barszczewski i Józef Świderski. 

 W dniach 23-24 września 2011 r. uczestniczył wraz z Zastępcą Burmistrza - 

Henrykiem Trznadlem w Święcie Plonów Rejonu Wileńskiego w Pikieliszkach. 

 Przypomniał, iż 30 września br. (jutro) upływa termin składania wniosków przez 

sołectwa do budżetu gminy na 2012 rok w ramach funduszu sołeckiego. Do dzisiaj 

wpłynęło 16  wniosków, a sołectw jest 31. 

 Skład Orzekający Kolegium RIO w Olsztynie uchwałą Nr RIO.V111-0120-580/11 z 

dnia 7 września 2011 r. wydał pozytywną opinię o przedłożonej informacji o 

przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2011 roku. Skład Orzekający Kolegium 

RIO w Olsztynie uchwałą z dnia 2 września 2011 r. również pozytywnie zaopiniował 

możliwość spłaty przez Gminę Olecko kredytu w wysokości 3.800.000 zł. 

 W sprawie artykułów, które ostatnio ukazały się w „Głosie Olecka”, dotyczących 

wynagradzania sołtysów informuję, iż dane przekazane przez pracowników Urzędu 

Miejskiego (Skarbnik Gminy) są prawdziwe i zgodne z podjętymi uchwałami. 

Przypomniał, że diety za udział w sesji i naradzie sołtysów wynoszą po 100 zł, dieta za 

przyjazd w celu pobrania oraz rozliczenia kwitariusza - po 100 zł, czyli 200 zł 

kwartalnie, oraz prowizja w wysokości 8% od sumy zebranych kwot. W pierwszych 

trzech kwartałach 2011 roku na prowizję inkasentom sołectw na terenie Gminy Olecko 

wydatkowano 24.278 zł, z czego średnia prowizja kwartalna na inkasenta wyniosła 

286 zł brutto, natomiast najwyższa kwota to 2.037 zł, a najniższa to 14,80 zł. W 

pierwszych trzech kwartałach 2011 roku mieszkańcy sołectw dokonali wpłat u sołtysów 

na kwotę około 300.000 zł, co stanowiło 37 % wymiaru wynoszącego za ten okres 

około 811.000 zł. W sprawie pozostałych opublikowanych informacji w gazecie nie 

ustosunkowuje się, bo pochodzą one od czytelnika. W naszej gminie, w III kwartale br. 

wystąpiły dwa przypadki, gdzie inkasenci, czyli sołtysi nie pobrali kwitariuszy, aby 

umożliwić mieszkańcom w swoim sołectwie dokonania wpłat podatków u sołtysa.  

Jego zdaniem do tej pory wszystko dobrze funkcjonowało i nieporozumienia były 

niepotrzebne.  

 W ramach funduszu sołeckiego zagospodarowano teren rekreacyjny w Gąskach. 

Wykonano wiatę drewnianą z ławkami i stołem oraz 3 ławki parkowe. Odbiór robót 

nastąpił 21 września 2011 r. 

 Przebudowano drogę Szczecinki-Borawskie - etap II (190 m). Zadanie zakończono 30 

września 2011 r. Odbiór robót nastąpi 7 października br. W ramach zadania wykonano 

poszerzenie i nawierzchnię żwirową drogi na odcinku 190 m. Inwestycja została 

dofinansowana w wysokości 50% kosztów z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

Na zadaniu zostały jeszcze środki w wysokości 100.000 zł. Został ogłoszony przetarg 

na wykonanie kolejnego odcinka drogi o dł. 150 m. 

 Zakończono roboty budowlane związane z budową obozowiska na terenie Centrum 

sportowo - rekreacyjno - kulturalnym w Olecku realizowanego w ramach projektu - 

Budowa wspólnego produktu turystycznego regionów Olecka i Kozłowej Rudy na 

bazie rozwiniętej infrastruktury turystycznej, na który otrzymaliśmy dofinansowanie z 

programu Litwa-Polska 2007-2013 w wysokości 85% wartości projektu. Koszt 

wykonania zadania to 748 758,85 zł. Odbiór robót miał miejsce 12 września br. 

Obecnie oczekujemy na pozwolenie na użytkowanie obiektu. W ramach tego projektu 

odbył się zorganizowany przez Gminę Olecko czterodniowy obóz (15-18 września 

2011 r.) pod nazwą „Obóz Przygody Etap I - szlaki wodne”, w którym uczestniczyła 

młodzież z Olecka i Kozłowej Rudy. Młodzież wzięła udział w dwudniowym spływie 
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kajakowym rzeką Rospudą, odbyła zajęcia z żeglarstwa i nurkowania na jeziorze 

Oleckie Wielkie oraz inne zajęcia sportowe i integracyjne. W dniach 28 września - 2 

października 2011 r. na Litwie odbywa się drugi etap obozu organizowany przez 

samorząd Kozłowej Rudy pod nazwą „Obóz Przygody Etap II - szlaki leśne”. 

Zirytowała go informacja w „Fakcie”, że obozowisko zostało otwarte po zakończeniu 

sezonu turystycznego. Dla niego jest to co najmniej nie zrozumiałe. Osoby piszące 

artykuł nie mają pojęcia, z jakich środków gmina otrzymała dofinansowanie. Wniosek 

złożony w ramach PWT L-P został rozpatrzony późną jesienią ubiegłego roku. 

Umowa została podpisana w marcu tego roku. Następnie trwały procedury 

przetargowe, które gmina musi przestrzegać. Ponadto profesjonalne obozowisko 

będzie służyć nie jeden sezon, ale przez kilkadziesiąt lat.  

 Trwa budowa Centrum sportowo-rekreacyjno-kulturalnego - hala widowiskowo

 sportowa z pływalnią. Zaawansowanie robót wynosi 52%. Obecnie trwają prace 

wykończeniowe. 

 Trwa uzbrojenie ulicy Szeremety. Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Obsługi 

Inwestycji Karol Brodowski, Olecko. Termin wykonania zadania - 30 listopada 2011 r. 

W ramach zadania zostanie wykonana dokumentacja techniczna oraz wybudowana 

sieć wodociągowa o dł. około 450 m i kanalizacja sanitarna o dł. około 450 m. 

 Odnośnie zadania uzbrojenie techniczne drogi dojazdowej przy ul. Jeziornej 

wykonano projekt techniczny drogi i kanalizacji deszczowej. Roboty budowlane w 

zakresie budowy kolektora deszczowego zostaną wykonane po wyłonieniu 

wykonawcy robót. Obecnie oczekujemy na decyzję o pozwoleniu na budowę. 

 Trwa procedura przetargowa na przebudowę drogi Szczecinki-Borawskie - etap III 

(150 m). 

 Trwa budowa odcinka sieci wodociągowej Jaśki-Duły. Wykonawcą jest 

Przedsiębiorstwo Obsługi Inwestycji Karol Brodowski. Termin realizacji zadania - 30 

listopada br. Niestety niektórzy rolnicy nie chcą wpuścić wykonawcy na własną 

działkę. Co raz więcej ludzi buduje się na terenach podmiejskich i rolnicy chyba nie 

zdają sobie sprawy, iż poprowadzenie wodociągu przez ich nieruchomość jest 

darmowym uzbrojeniem działki. Gmina zmuszona jest budować wodociąg w pasie 

drogi wojewódzkiej, a następnie co roku uiszczać opłatę za umieszczenie urządzeń w 

pasie drogowym. 
 Dziś ma miejsce odbiór końcowy robót związanych z modernizacją i rozbudową 

Regionalnego Ośrodka Kultury na potrzeby Centrum Informacji Turystycznej w 
Olecku. Termin wykonania zadania upłynął 15 września br. Projekt dofinansowany 
jest w wysokości 85% ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007-2013. 

 Trwa opracowanie dokumentacji technicznej na budowę chodnika przy ul. Wiejskiej.  
Roboty budowlane realizowane będą po 1 października 2011 r. zgodnie z decyzją w 
sprawie wycinki drzew. 

 W ramach funduszu sołeckiego do 31 października br. zostanie wykonana 
dokumentacja projektowa budowy oświetlenia przy drodze wojewódzkiej w 
Doliwach. Podobnie dokumentacja budowy oświetlenia przy drodze Rosochackie-
Zajdy.  

 Trwa wykonanie remontu elewacji i pokrycia dachu Zespołu Szkół, Osiedle Siejnik 

14. Wykonawcą jest firma DARBUD. Koszt brutto wykonania zadania wynosi 

170.056,69 zł. W ramach zadnia zostanie wykonane 1.621 m
2
 elewacji oraz 1.029 m

2 
 

pokrycia dachu. 

 Trwa realizacja zadania - budowa odcinka sieci wodociągowej Lipkowo-kolonia. 

Koszt brutto wykonania zadania - 86.000 zł. W ramach zadania zostanie wykonana 

dokumentacja techniczna i wybudowany odcinek sieci wodociągowej Lipkowo-

kolonia, gm. Olecko o dł. około 350 m. 

 Dzisiaj został wyłoniony wykonawca zadania - budowa odcinka sieci wodociągowej 

Kijewo-Babki Gąseckie – I etap. Wpłynęło 6 ofert. Najniższą ofertę złożyło 

Przedsiębiorstwo Instalacyjne „PRIM” z Ełku za kwotę 179 580 zł. W ramach zadania 
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zostanie wykonana sieć wodociągowa o długości około 1.900 m. 

 W ramach funduszu sołeckiego trwa zagospodarowanie terenu przy budynkach 

mieszkalnych Ślepie 10, 11, 12. Termin realizacji zadania inwestycyjnego -                      

do 17 października br. 

 Do 17 października br. zostanie zmodernizowany  plac przed boiskiem sportowym w 

Plewkach w ramach funduszu sołeckiego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są pytania do Burmistrza w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

  

     

Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych  w okresie od ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

przedstawił informacje z okresu międzysesyjnego: 

 
 Uchwała Nr RIO.VIII-0120-580/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 7 września 2011 roku w sprawie wydania opinii o 

przedłożonej przez Burmistrza Olecka informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze 2011 roku. Opinia jest pozytywna. 

 

 Zaproszenie na VII Forum Wychowawcze Szkół i Kongres Rodziny Diecezji Ełckiej 

„Partnerstwo w Wychowaniu”, które odbędzie się 1 października 2011 r. w Ełku.  

 

 Informacje dyrektorów szkół o zawartych umowach najmu. 

 

 W dniu 30 września (jutro) upływa termin składania wniosków do budżetu gminy na 

2012 rok. Wnioski mogą składać w formie pisemnej radni, sołtysi, przewodniczący rad 

osiedli oraz inne podmioty realizujące zadania samorządu. Do wniosku należy dołączyć 

uzasadnienie. Szczegóły dotyczące zgłaszania wniosków do budżetu i wymogów, jakie 

powinno spełniać uzasadnienie zawarte są w uchwale Nr XLII/403/10 Rady Miejskiej w 

Olecku z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej. 

 

 W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

 22 września 2011 r. odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji; 

 26 września 2011 r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, 

Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji oraz Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa, 

 27 września 2011 r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu                         

i Gospodarki, 

 28 września 2011 r. odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa. 

 

 W dniach 3 i 4 września wraz z Panem Zdzisławem Bereśniewiczem uczestniczył w 

Zjeździe Trojburczyków w Dusseldorfie. W dniach 9-12 listopada br. w Olecku 
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będzie przebywać przewodnicząca związku Pani Irmgard Klink, która prosi o wspólne 

spotkanie. 

 

 Wczoraj uczestniczył w otwarciu „Obozu Przygody Etap II – szlaki leśne” w 

Kozłowej Rudzie. W realizacji projektu wzięli udział uczniowie z Gimnazjum Nr 2 w 

Olecku wspólnie z panią dyrektor Anną Siemiatycką.   

 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Ocena sezonu letniego w aspekcie turystycznym, kulturalnym                             

i sportowym. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminny, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, że celem gminy jest zaspokajanie zbiorowych potrzeb mieszkańców, 

tworzenie warunków do racjonalnego, harmonijnego ich rozwoju oraz warunków pełnego 

uczestnictwa mieszkańców w rozwoju wspólnoty. Do tych podstawowych zadań należy 

organizowanie mieszkańcom gminy życia społeczno-kulturalnego w zakresie m.in. kultury, 

edukacji, rekreacji i sportu. W dniu 26 września 2011 r. odbyło się wspólne posiedzenie 

Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji oraz Komisji Polityki 

Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa, którego wiodącym tematem była ocena 

sezonu letniego w aspekcie turystycznym, kulturalnym i sportowym. Temat był ujęty w planie 

pracy Rady Miejskiej w Olecku na 2011 r. W spotkaniu uczestniczyli goście związani 

merytorycznie z powyższą tematyką: 

─ Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku – „Mazury Garbate” – Marta 

Jeżewska, 

─ Pracownik Punktu Informacji Turystycznej w Olecku – Maria Łangowska, 

─ Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk, 

─ Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński, 

─ Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza, 

─ Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jan Mróz. 

W czasie spotkania zaproszone osoby przedstawiły wydarzenia i informacje o sezonie letnim 

w podziale na obszary turystyki, kultury i sportu, zaś podczas dyskusji zastanawiano się 

wspólnie nad oceną sezonu letniego w mieście oraz działaniami w kierunku dalszego 

rozwoju. Szczegóły wystąpień osób są zawarte w protokole ze wspólnego posiedzenia 

komisji.  

Odnośnie sportu głos zabrał Pan Andrzej Kamiński, który przedstawił informacje na temat 

tego, co działo się w sezonie letnim. Do naszego miasta przyjechały 22 drużyny piłkarskie, 6 

szkółek tenisowych, 6 grup lekkoatletycznych. Do tego należy doliczyć grupy, które nie 

korzystały z naszych boisk, a wypoczywały w Olecku w ramach obozów tanecznych. Mimo 

deszczowej aury, sezon był udany. Dyrektor wspominał również o oddaniu do użytku pola 

namiotowego. Po wybudowaniu hali widowiskowo-sportowej z pływalnią pojawi się problem 

dodatkowego zatrudnienia osób oraz promocji obiektów, by korzystali z nich nie tylko 

mieszkańcy, ale by obiekty „zarabiały” na siebie. Podkreślić należy fakt, iż nie widzi się już 

takiej dewastacji obiektów, jaka była kilka lat temu.  

Następnie Pani Alicja Mieszuk przedstawiła kwestię promocji poszczególnych imprez, które 

odbyły się w Olecku. Informacja o wszystkich imprezach pojawiała się w mediach lokalnych 

i na stronach internetowych urzędu. Na pochwałę zasługuje realizacja projektów z 

wykorzystaniem środków zewnętrznych, unijnych. Warto wspomnieć o organizowanym po 
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raz drugi „Regionalnym Święcie Mleka”, w ramach którego radna Wioletta Żukowska 

zdobyła nagrodę w konkursie na najlepszy sernik.  

Regionalny Ośrodek Kultury w Olecku zorganizował dwie duże imprezy – „Przystanek 

Olecko” i „Mazurskie Spotkania z Folklorem”. Obie imprezy przebiegały zgodnie z planem, a 

finansowane były ze środków własnych i ze środków zewnętrznych. Obie imprezy ocenia 

bardzo pozytywnie. Na pochwałę zasługuje fakt udziału w „Mazurskich Spotkaniach z 

Folklorem” zespołów z zagranicy, które reprezentowały wysoki poziom. Przy okazji 

pochwalił Miejską Orkiestrę Dętą oraz Chór „Oleckie Echo”. Szczegółowy wykaz imprez 

został przedłożony do protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji.  

Z informacji uzyskanych od Komendanta Powiatowego Policji wynika, że sezon turystyczny 

był porównywalny z ubiegłorocznym sezonem. Wyzwaniem dla policji są organizowane 

imprezy masowe, gdzie w związku z dużą ilością uczestników występują pewne zagrożenia. 

Jednak poważnych zdarzeń nie zanotowano. W okresie sezonu letniego były dodatkowe 

patrole ponadnormatywne finansowane przez gminę, które przyniosły pozytywny efekt. 

Ukarano 240 mandatami za spożywanie alkoholu w miejscach publicznych. Warto nadmienić, 

iż zmienia się prawo w zakresie narkotyków. Posiadanie niewielkiej ilości  będzie prawnie 

dozwolone, co być może spowoduje dodatkowe trudności. Omawiając kwestię 

bezpieczeństwa obie komisje wypracowały wniosek do budżetu gminy na 2012 r., aby 

przystąpić do realizacji pozyskiwania środków na wykonanie monitoringu w mieście. 

Wniosek został przekazany do realizacji w odpowiednim trybie.  

Jeśli chodzi o działania Państwowej Straży Pożarnej, interwencje w większości są zależne od 

pogody. Na pochwałę zasługuje działalność zarówno straży, jak i policji w zakresie prewencji 

poprzez współudział w organizacji festynów, w których mogli uczestniczyć mieszkańcy 

gminy.  

Jeden z członków komisji poddał pod rozwagę, aby zastanowić się, czy nie warto iść w 

kierunku rozwoju wędkarstwa. Jednak należy mieć na względzie, iż jezioro nie jest 

własnością gminy i będą pewne trudności. Mimo tego jest to dobry kierunek i warto byłoby 

się tym zająć.  

Działania instytucji i osób działających w w/w obszarach należy ocenić pozytywnie 

mając świadomość potrzeby dalszych starań i poszukiwania nowych dróg, szczególnie w 

zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych.  

Pogratulował Pani Marcie Jeżewskiej, która została odznaczona Odznaką honorową 

„Zasłużony dla Kultury Polskiej” za działalność w dziedzinie twórczości kulturalnej oraz 

podziękował wszystkim osobom, które przyczyniły się do organizacji imprez kulturalnych. 

Podziękował Burmistrzowi, dyrektorom, kierownikom oraz osobom szczególnie 

zaangażowanym, za ich pracę na rzecz rozwoju miasta, na rzecz zaspokajania potrzeb 

mieszkańców Olecka. Warto też pamiętać o turystach, aby wyjeżdżając z Olecka mieli myśli, 

iż warto tu powrócić. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do przedstawionych informacji. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, iż na wspólnym posiedzeniu komisji nie było przedstawiciela WOPR, który 

zgłaszał problemy przed sezonem letnim. Członkowie komisji wystąpili ze stosownym 

wnioskiem i chce wiedzieć, czy to coś dało, jakie są efekty tych działań. Prosi o 

przygotowanie informacji, których zabrakło na posiedzeniu.  

 

Radni nie zgłaszali innych pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 6 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 

Radny Mariusz Miłun 

korzystając z obecności na sesji Wicestarosty Oleckiego zapytał, jak wygląda sytuacja w 

starostwie w zakresie przygotowania do zimowego utrzymania dróg.  

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy jest możliwe doprowadzenie do skutecznej realizacji uchwały w sprawie zasad 

korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, gdyż zarządzenie wydane w dniu 

11 sierpnia 2011 r. jest nie skuteczne. Uchwała przewiduje, iż pewien rodzaj podmiotów, tzn. 

mieszkańcy oraz np. kluby sportowe powinny mieć ustaloną cenę za korzystanie w wysokości 

bieżących kosztów utrzymania, inaczej niż np. przedsiębiorcy, dla których cena nie powinna 

być niższa od tych kosztów. Być może przez pomyłkę w zarządzeniu są wpisane minimalne 

ceny, co spowodowało, że nie została wpisana wysokość, lecz przedział i dochodzi do 

nieporozumień. Lepiej byłoby „załatwiać to między nami”, niż szukać wykładni prawnych. 

Powyższe bardzo utrudnia realizowanie zadań gminy, jakim jest „opieka sportowa” przez 

kluby sportowe.  

Zapytał, jakie są powody zbyt dużych opóźnień w publikacji zarządzeń w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Kilka dni temu opóźnienie sięgało 1,5 miesiąca, ostatnie zarządzenia 

są z połowy sierpnia. Uważa, że powinny być umieszczane w ciągu dwóch tygodni.    

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

prosił o przedstawienie strategii gminy w sprawie żłobków, gdyż w gminie nie ma żadnego 

żłobka. Chciał wiedzieć, czy planuje się zabezpieczenie środków na ten cel w budżecie gminy 

na przyszły rok, czy były przeprowadzane jakieś symulacje odnośnie ilości potrzebnych 

jednostek i odnośnie liczby dzieci oraz czy były składane jakieś wnioski.  

Zgłosił, iż co roku wczesną jesienią jest ten sam problem. Wcześnie zapada zmrok, a lampy 

nie świecą się. Panują „egipskie ciemności”, a dzieci wracają ze szkół, z drugiej zmiany. Chce 

wiedzieć, czy to jest kwestia sprzętu, czy ludzi i czy można ten problem kompleksowo 

rozwiązać, by już do niego nie wracać.  

 

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

udzielił głosu Wicestaroście Oleckiemu Panu Kazimierzowi Iwanowskiemu. 

 

Wicestarosta Olecki – Kazimierz Iwanowski  

zwrócił uwagę, iż na naszym terenie są drogi gminne, powiatowe, wojewódzkie i krajowe. 

Zamysł przed zimą był taki, aby pod przewodnictwem Pana Krzysztofa Locmana – członka 

Zarządu Powiatu spotkali się przedstawiciele wszystkich gmin i spróbowali wypracować 

jakieś porozumienie. Istotą i zamysłem spotkania miało być uniknięcie komentarzy i sytuacji, 

że przysłowiowy traktor jedzie z podniesionym pługiem. Niestety do takiego porozumienia 

nie doszło. Wszystkie gminy i powiat będą zajmować się swoimi drogami i odśnieżanie 

będzie prowadzone tak, jak w latach ubiegłych, a jaka będzie zima, Indianie podobno od 

trzech lat chrust zbierają, więc może być ciężka.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do następujących spraw: 

 realizacja uchwały w sprawie zasad korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej – szczegółowej odpowiedzi udzieli na piśmie. Poinformował, iż zadania 

własne gminy mogą być realizowane przez organizacje pozarządowe. Gmina ogłasza 

konkurs na realizację zadań własnych i w wyniku rozstrzygniętego konkursu są 

wyłaniane podmioty, które będą realizowały te zadania. Uchwała zakłada podział 
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odpłatności na bieżące koszty utrzymania i pełne koszty utrzymania. Opłaty 

obejmujące bieżące koszty utrzymania ponoszą podmioty nie działające w celu 

osiągnięcia zysku. Natomiast podmioty, które prowadzą działalność gospodarczą w 

celu osiągnięcia zysku ponoszą opłaty obejmujące pełne koszty utrzymania łącznie z 

amortyzacją. Zostały ustalone minimalne stawki poszczególnych opłat. Interpretacja 

tego, czy np. dyrektor szkoły może zwiększyć stawkę powyżej minimalnej wysokości 

wiązała się z tym, iż jeśli jakaś organizacja chce zorganizować spotkanie w klasie, to 

wniesie opłatę w minimalnej wysokości, zaś jeśli wynajmuje salę gimnastyczną, to 

odpłatność powinna być wyższa, bo jest większe zużycie mediów i parkietu. Na 

naradzie z kierownikami poruszał tą kwestię i pewne zapisy zostaną doprecyzowane. 

Bywa tak, że trudno jest rozgraniczyć działalność niektórych organizacji 

pozarządowych, które realizują zadania nie mając podpisanej umowy z gminą. 

Wówczas podmiot realizując zadanie np. w zakresie działalności sportowej, korzysta z 

obiektu. Są też organizacje, które prowadzą tego typu działalność i pobierają od 

rodziców opłaty bez pokwitowania. Trzeba na to zwrócić uwagę. Zapewnił, iż postara 

się zapisy doprecyzować, aby były jasne i czytelne, bo nie jest tak, iż gmina jedne 

podmioty faworyzuje, a inne „gnębi”. Szczegółowej odpowiedzi na interpelację 

udzieli na piśmie;  

 opóźnienia w publikacji zarządzeń w BIP – sprawdzi, czyja to wina i zostaną 

wyciągnięte wnioski; 

 strategia gminy w sprawie żłobków – gmina nie przewiduje utworzenia żłobka 

samorządowego. Są osoby zainteresowane stworzeniem żłobków na terenie miasta i 

jego zdaniem placówki wkrótce powstaną. Aby utworzyć żłobek należy spełnić szereg 

wymogów, m.in. zapewnić odpowiednie warunki lokalowe, uzyskać pozytywną opinię 

Sanepidu. Gmina monitoruje tą sprawę. Jeśli wpłyną wnioski zainteresowanych osób i 

żłobki powstaną, to samorząd może, ale nie musi je dofinansować; 

 

Radny Wojciech Lenarczyk 

zapytał, czy Burmistrz może wskazać, mniej więcej, ile żłobków może powstać. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że do tej pory właścicielki dwóch przedszkoli niepublicznych wyrażają chęć  

utworzenia żłobka. Trudno powiedzieć, ile powstanie, gdyż będzie to zależało od ilości 

dzieci. Jego zdaniem właścicielki przedszkoli mają już pewne rozeznanie. Do niego osobiście 

nikt nie zgłaszał się z zapytaniem, czy powstanie w mieście żłobek.  

Odnośnie włączania lamp wyjaśnił, że lampy są uruchamiane w zależności kiedy zapada 

zmierzch. Sytuacja jest śledzona na bieżąco. Jednak zdarza się, że w pochmurne dni zmierzch 

zapada wcześniej i lampy jeszcze nie świecą się, zaś w pogodne dni zmierzch zapada później, 

a lampy już się świecą. Regulację wg godzin prowadzi zakład energetyczny. 

 

Radny Mariusz Miłun 

nawiązując do wypowiedzi Wicestarosty Oleckiego powiedział, że w związku z tym, iż  

Indianie przez 3 lata zbierają chrust, chce wiedzieć, czy powiat zbiera pieniądze, tzn. czy 

powiat na sezon 2011-2012 przeznaczy takie same środki na odśnieżanie, czy będą większe 

albo mniejsze, zakładając, iż zima będzie taka sama.  

 

Wicestarosta Olecki – Kazimierz Iwanowski  

wyjaśnił, iż ustawa o finansach publicznych nie pozwala samorządom przez 3 lata gromadzić 

środków. Jaka będzie zima, nikt na to nie odpowie. Środki będą zabezpieczone w budżecie w 

wysokości porównywalnej do lat ubiegłych. Ostatnia zima spowodowała przesunięcia w 

budżecie Powiatowego Zarządu Dróg w Olecku, tzn. wydatki z innych zadań trzeba było 

„zdjąć”, aby odśnieżyć. Budżet jest ruchomy na tyle, aby zapewnić odśnieżanie.  
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Radny Grzegorz Kłoczko 

wyjaśnił, że uchwała w sprawie zasad korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej nie dzieli organizacji pozarządowych na te, które zawierają umowy na realizację 

zadań gminy i nie zawierają umów. Czy dana organizacja prowadzi działalność gospodarczą 

można łatwo sprawdzić w Krajowym Rejestrze Sądowym. Natomiast odpłatność dotyczy 

tego, iż należy pokryć koszty działania tej organizacji, co nie zmienia faktu, że organizacja 

może działać bez zysku. Cieszy się, że z Burmistrzem „idą w tą samą stronę”, bo mu też leży 

na sercu to, iż niektóre podmioty korzystające z mienia gminnego, których nie ma w rejestrze, 

nie ponoszą żadnych kosztów i są takie, które płacą więcej niż w cenniku. Chodzi o to, by 

wszystkie podmioty były obciążane minimalną stawką, bo niezależnie, czy organizacja 

prowadzi działalność gospodarczą, czy pobiera opłaty, czy nie, jest to działanie w ramach 

realizacji zadania gminy jakim jest sport dzieci i młodzieży.  

 

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 7 – Wnioski radnych i Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty (...) – Jan Grzyb 

w imieniu Klubu Radnych Mała Ojczyzna Olecko zgłosił następujące wnioski do budżetu 

gminy na 2012 rok: 

 Dokończyć budowę hali widowiskowo - sportowej z pływalnią oraz przewidzieć 

środki finansowe na promocję jednej z największych inwestycji naszego miasta. 

 Przewidzieć środki finansowe na kanalizację i wodociągowanie wsi Kukowo oraz 

Świdry i Duły. 

 Wybudować ścieżkę pieszo - rowerową od ul. Czerwonego Krzyża do ul Gołdapskiej. 

 Kontynuować budowę drogi w Szczecinkach i Plewkach. 

 Przebudować drogę Ślepie - Zajdy. 

 Wykonać drogę na Osiedlu Siejnik na tzw. „Podkowie”. 

 Przeprowadzić remont budynku AGT.  

 Wyremontować plac przy Gimnazjum Nr 2 w Olecku. 

 Rozważyć budowę boiska treningowego w kompleksie sportowym przy ul Parkowej, 

chodzi o ochronę nawierzchni boiska głównego przy ul. Parkowej, które jest bardzo 

eksploatowane. 

 Rozpocząć opracowywanie Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Olecko na lata 2013 – 

2020 w związku z nowym budżetowaniem środków unijnych. 

 Przewidzieć środki na coroczną organizację dożynek w gminie Olecko. Jeśli dożynki 

odbywają się w sąsiednich gminach, nie ma tak dużego zainteresowania Olecczan i 

mieszkańców innych wsi, zaś Olecko ma możliwości, na placu są warunki do 

organizowana imrezy. 

 Wygenerować większe środki finansowe na Przystanek Olecko, aby odzyskał rangę 

sprzed lat. 

 Dofinansować budowę dróg powiatowych takich jak: ul. Wodna, ul. Targowa, droga 

Raczki Wielkie - Krupin oraz droga w Babkach Gąseckich. 

 Pozyskać środki finansowe na wykonanie monitoringu Olecka.  

 Wybudować parkingi na Osiedlu Siejnik w pobliżu Sądu Rejonowego, po godzinach 

pracy sądu mieszkańcy Olecka mogliby z niego korzystać. 

 Zagospodarować teren po byłej targowicy miejskiej przy ul. Targowej. 

 

Radni nie zgłaszali więcej wniosków. 
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Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 8 – Uwagi i wnioski Sołtysów oraz Przewodniczących Rad Osiedli dotyczące 

projektów uchwał. 

 

Uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Przerwa 5 minut. 

 

 

Do punktu 9 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

 

a) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż w związku ze śmiercią radnego Romualda Krzysztofa Wojnowskiego, Rada 

stwierdza wygaśnięcie mandatu radnego w drodze uchwały, w ciągu miesiąca od wystąpienia 

przyczyny wygaśnięcia mandatu. Po podjęciu uchwały zostanie skierowane pismo do 

Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Olsztynie o wskazanie kolejnej osoby z 

Komitetu Wyborczego Mała Ojczyzna Olecko, która otrzymała kolejno największą liczbę 

głosów. Jeśli Pan Maciej Juchniewicz wyrazi zgodę na przyjęcie mandatu, to na przyszłej 

sesji zostanie podjęta stosowana uchwała.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych.  
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.  

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.73.2011 

w załączeniu 

 

 

b) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży piwnicy na rzecz 

najemcy; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż właściciel lokalu nr 2 w budynku przy ul. Parkowej 7 zwrócił się z prośbą o 

sprzedaż wynajmowanej piwnicy. Wg przyjętych kryteriów proponuje się udzielenie 30% 

bonifikaty, omyłkowo w projekcie uchwały był zapis 90%. Prosił o uwzględnienie 

autopoprawki. W trakcie sprzedaży lokalu mieszkalnego nie było jeszcze wydzielonej 

piwnicy, powstała na etapie przebudowy budynku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży piwnicy na rzecz najemcy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

ceny sprzedaży piwnicy na rzecz najemcy.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.74.2011 

w załączeniu 

 

 

c) wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą „Szkoła tysiąca możliwości” 

w ramach Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013;     
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że Zespół Szkół w Olecku złożył wniosek aplikacyjny na realizację projektu 

„Szkoła tysiąca możliwości”, który otrzymał pozytywną ocenę merytoryczną. W związku z 

powyższym potrzebna jest zgoda Rady Miejskiej na przystąpienie do realizacji projektu. 

Wartość projektu wynosi 849.350 zł. Wkład własny gminy nie był wymagany. 

Realizacja rozpocznie się od 1 sierpnia 2012 r. do 31 sierpnia 2014 r. Z dodatkowych zajęć 

pozalekcyjnych w ramach projektu skorzysta 150 uczniów. Ogółem przeprowadzonych 

zostanie: 

─ 630 godz. z języków obcych, 

─ 210 godz. z matematyki, 

─ 210 godz. z informatyki, 

─ 300 godz. z psychologiem, 

─ 2 dwutygodniowe obozy językowe. 

W ramach projektu zostanie zakupione urządzenie wielofunkcyjne do przygotowywania 

materiałów, zestaw multimedialny (tablica multimedialna i projektor), 4 laptopy. Każdy 

uczeń otrzyma pakiet edukacyjny zawierający podręczniki, materiały i inne pomoce 

niezbędne do zajęć w okresie realizacji projektu. Ponadto przewiduje się dla każdego ucznia 

posiłek, a dla dzieci z terenów wiejskich – dowóz do domu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

realizację projektu pod nazwą „Szkoła tysiąca możliwości” w ramach Priorytetu IX Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod 

nazwą „Szkoła tysiąca możliwości” w ramach Priorytetu IX Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki 2007-2013.  

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.75.2011 

w załączeniu 
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d) zmiany uchwały Nr ORN.0007.64.2011 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 

sierpnia 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie aportu środków 

trwałych do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. 19-400 

Olecko, ul. Tunelowa 17; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że w sierpniu br. została podjęta uchwała o wyrażeniu zgody na wniesienie 

aportu środków trwałych do PWiK Sp. z o.o. w Olecku obejmujących sieć wodociągową 

Jaśki-Dobki-Rosochackie. Kanalizacja sanitarna w Jaśkach. Wodociąg Dworek 

Mazurski-Pieńki-Dąbrowskie-Babki Oleckie-Możne-Raczki Wielkie oraz sieć 

wodociągową i kanalizacyjną w ul. Leśnej w Olecku.  W/w środki trwałe zostały 

przekazane aportem, bez podatku VAT do eksploatatora sieci wodnokanalizacyjnej.  

Sieć wodociągowa i kanalizacyjna w ul. Leśnej była realizowana w ramach budowy ulicy. 

Aport dotyczący tego środka trwałego został przekazany w wartości brutto. W tym przypadku 

gmina może również odzyskać podatek VAT w wysokości 148.570,57 zł.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

ORN.0007.64.2011 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 sierpnia 2011 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na wniesienie aportu środków trwałych do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o. 19-400 Olecko, ul. Tunelowa 17.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali innych uwag.  

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr ORN.0007.64.2011 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 24 sierpnia 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie 

aportu środków trwałych do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. 19-

400 Olecko, ul. Tunelowa 17.    

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.76.2011 

w załączeniu 
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e) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

terenów miasta Olecko położonych przy ulicy Gołdapskiej w Olecku;  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że zmiana planu dotyczy terenu o pow. 0,12 ha przy ul. Gołdapskiej, na 

którym znajduje się budynek biurowy dawnego zakładu gospodarczego. Dotychczas plan 

przewidywał adaptację budynku biurowego z możliwością realizacji zaplecza technicznego i 

gastronomiczno-hotelowego. Nabywca nieruchomości zwrócił się z prośbą o zmianę mpzp i  

umożliwienie zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej z dopuszczeniem usług 

nieuciążliwych, sieci i urządzenia infrastruktury technicznej, parkingi, komunikacja, zieleń, 

mała architektura.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poprosił Radę o wyrażenie zgody na nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów miasta Olecko 

położonych przy ulicy Gołdapskiej w Olecku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części terenów miasta Olecko położonych przy ulicy 

Gołdapskiej w Olecku .   

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.77.2011 

w załączeniu 
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f) wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji zadania inwestycyjnego w 

ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II 

Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój w 2012 roku; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż do 5 października br. trwa nabór wniosków do narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych, czyli do tzw. „Schetynówek”. Gmina chce dokończyć budowę 

drogi  Ślepie-Zajdy, na którą posiada wykonany projekt techniczny, a pierwszy etap (0,3 km) 

został już zrealizowany. Niestety zmniejszyła się kwota dofinansowania z budżetu państwa z 

50% do 30%. Aby uzyskać dodatkowe punkty za wniosek, gmina wystąpiła z prośbą do 

Powiatu Oleckiego o dofinansowanie realizacji zadania. Dofinansowanie ma wynieść 50.000 

zł.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do realizacji zadania inwestycyjnego w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój w 2012 roku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

realizacji zadania inwestycyjnego w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój w 2012 roku.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.78.2011 

w załączeniu 
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g) partnerskiego przystąpienia Gminy Olecko z Powiatem Oleckim do realizacji w 

2012 r. inwestycji w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż Powiat Olecki zaproponował gminie partnerstwo przy modernizacji ul. 

Targowej w Olecku w najbardziej newralgicznym miejscu. Kosztorys zadania opiewa na 

569.572 zł. Powiat zwrócił się o dofinansowanie realizacji powyższej inwestycji w kwocie 

199.386 zł. Termin złożenia wniosku upływa 5 października br.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie partnerskiego 

przystąpienia Gminy Olecko z Powiatem Oleckim do realizacji w 2012 r. inwestycji w 

ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo-

Dostępność-Rozwój.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie partnerskiego przystąpienia Gminy Olecko z 

Powiatem Oleckim do realizacji w 2012 r. inwestycji w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.79.2011 

w załączeniu 

 

 

h) partnerskiego przystąpienia Gminy Olecko z Powiatem Oleckim do realizacji w 

2012 r. inwestycji w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i 

Mazury 2007-2013; 
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż Powiat Olecki zwrócił się do gminy o dofinansowanie budowy drogi na 

odcinku Krupin-Raczki Wielkie. Pierwszy etap budowy drogi został już zrealizowany na 

odcinku Szczecinki-Raczki Wielkie. Wniosek aplikacyjny powiatu złożony do Regionalnego 

Programu Operacyjnego Warmia i Mazury 2007-2013 został zaakceptowany i 

dofinansowanie wyniesie 70% całej wartości projektu. W kosztach inwestycji partycypuje 

gmina Wieliczki w wysokości 213.880,72 zł. Wkład własny Powiatu Oleckiego wyniesie 

398.436,51 zł, Gminy Olecko – 184.555,79 zł. Droga o utwardzonej nawierzchni będzie 

łączyła dwie gminy.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie partnerskiego 

przystąpienia Gminy Olecko z Powiatem Oleckim do realizacji w 2012 r. inwestycji w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury 2007-2013.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie partnerskiego przystąpienia Gminy Olecko z 

Powiatem Oleckim do realizacji w 2012 r. inwestycji w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Warmia i Mazury 2007-2013.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.80.2011 

w załączeniu 

 

 

i) współfinansowania budowy drogi dojazdowej do Zakładu Unieszkodliwiania 

Odpadów w Siedliskach k/Ełku; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż dobiega końca budowa składowiska odpadów w Siedliskach k/Ełku. Dojazd 

do składowiska będzie odbywał się po drodze gminnej należącej do Gminy Ełk. Droga 
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wymaga przebudowy ponieważ stan jej nawierzchni nie pozwoli na przejazd ciężkiego 

sprzętu. Gmina Ełk nie jest w stanie samodzielnie wykonać tej inwestycji, stąd też 12 gmin 

wchodzących w skład Związku Międzygminnego „Gospodarka Komunalna” w Ełku 

postanowiło wspólnymi siłami przebudować drogę. W kosztach budowy drogi będzie ponadto 

uczestniczyć Powiat Ełcki (300.000 zł), zaś gminy proporcjonalnie do ilości mieszkańców. 

Zostanie złożony wniosek o dofinansowanie zadania w wysokości 30% do tzw. 

„Schetynówek”. Spółka powołana do obsługi składowiska wykona na swój koszt kanalizację 

deszczową.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie współfinansowania 

budowy drogi dojazdowej do Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów w Siedliskach k/Ełku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie współfinansowania budowy drogi dojazdowej 

do Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów w Siedliskach k/Ełku.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.81.2011 

w załączeniu 

 

 

j) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadań w 

zakresie drogownictwa; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż gmina Olecko w budżecie zabezpieczyła kwotę w wysokości 15.000 zł na 

budowę chodnika we wsi Borawskie. Sołectwo Borawskie w zeszłym roku zrezygnowało z 

wykorzystania funduszu sołeckiego, a równowartość została przeznaczona na wykonanie 

chodnika przy drodze powiatowej. Teraz należy podjąć uchwałę o udzieleniu pomocy 

finansowej powiatowi.   
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadań w zakresie drogownictwa.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Oleckiemu na realizację zadań w zakresie drogownictwa.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.82.2011 

w załączeniu 

 

 

k) zmiany budżetu gminy na 2011 rok; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż zarówno plan dochodów jak i wydatków zwiększa się o 98.647 zł, a 

wszystkie zmiany szczegółowo zostały omówione na posiedzeniach Komisji Stałych Rady. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2011 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

18 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2011 rok.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.60.2011 

w załączeniu 

 

 

l) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż w dniu 15 września br. Państwo Makowscy i Państwo Jaworscy złożyli 

skargę na jego działalność w związku z wydanym uzgodnieniem na udzielenie koncesji przez 

Starostę Oleckiego na wydobywanie piasku ze żwirem ze złoża w miejscowości Rosochackie.  

Zgodnie z przepisami ustawy Prawo geologiczne i górnicze organem wydającym koncesję na 

wydobycie kopaliny o pow. do 2 ha i wydobyciem rocznym nie większym niż 20.000 m
3
 jest 

starosta, powyżej tych wielkości koncesję wydaje marszałek województwa.  

Starosta Olecki złożył wniosek o uzgodnienie wydobycia żwiru. Burmistrz jako organ 

wykonawczy zobowiązany jest do wydania opinii pozytywnej lub negatywnej w zależności 

od zapisów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, a w przypadku jego 

braku – w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Na 

wskazany teren nie opracowano mpzp, ale obowiązuje studium. W studium jest zapis, że na 

terenie Rosochackie jest funkcja turystyczna, rolnictwo ekologiczne, funkcja leśna i adaptacja 

funkcji przemysłowej. Wydobycie żwiru jest działalnością przemysłową, więc był 

zobowiązany do wydania opinii pozytywnej.  

Na posiedzeniach Komisji Stałych Rady były burzliwe dyskusje na ten temat. Twierdzono 

m.in., że Burmistrz nie powinien wydać opinii, bo na ten teren nie ma opracowanego mpzp, 

tylko studium. Jednak zgodnie z art. 16 ust. 5 ustawy – Prawo geologiczne i górnicze 

„udzielenie koncesji na działalność wymaga uzgodnienia z Burmistrzem. Uzgodnienie 

następuje na podstawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, a w przypadku 

jego braku na podstawie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy”. W związku z powyższym nic innego nie mógł zrobić, jak wskazać 

zapis w studium i wydać opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały uznając skargę za niezasadną. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja przy 3 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały uznając skargę za niezasadną. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja przy 4 głosach za i 2 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Burmistrza Olecka.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

zaznaczył, że otrzymał projekt uchwały w dniu posiedzenia Komisji Oświaty (...), dlatego też 

podczas posiedzenia powstrzymywał się od głosu do czasu zapoznania się z dokumentacją. W 

jego przekonaniu studium nie wypowiada się za tym, że w miejscowości Rosochackie można 

wydobywać kopalinę. Za kluczowy argument uważa zapis punktu 13 studium, który mówi, iż 

są obszary, dla których jest obowiązkowe uchwalenie mpzp, czyli wyłącza dla tych obszarów 

treść studium, ono nie obowiązuje, bo dla tych obszarów potrzebny jest mpzp. Te obszary, w 

myśl podpunktu 1 to tereny górnicze. Jego zdaniem jest to wątpliwość za niezasadnością 

skargi. Nie będzie głosował przeciwko mieszkańcom wsi Rosochackie, którzy mają prawo 

odczuwać skutki i mieć swoje zdanie co do celowości powyższych działań. Najchętniej 

usłyszałby ekspertyzę prawną jakiejś niezależnej firmy prawniczej, chociażby dlatego, iż 

skarga jest na urząd. 

Ponadto studium w rozdziale 7.3.1. określa, gdzie występują zasoby środowiska 

przyrodniczego, czyli kopaliny, a mianowicie w Gąskach, Gordejkach, Kukowie, Łęgowie, 

Sedrankach, Jaśkach, zaś nie ma miejscowości Rosochackie. Jest to drugi element, który 

wymagałby ekspertyzy prawniczej. Co prawda wydobywanie kopalin jest działalnością 

przemysłową, ale jest to także działalność górnicza. Dla tych szczególnych uzasadnień, które 

pominięto w uzasadnieniu do projektu uchwały uważa, iż nie można uznać skargi za 

niezasadną. Najlepiej byłoby odłożyć sprawę do czasu zbadania, jednak z wyjaśnień 

Burmistrza wynika, iż Rada musi rozpatrzyć skargę w ciągu 30 dni.  

Zwrócił uwagę, że nie składa wniosku o zmianę brzmienia uchwały w punkcie, który mówi o 

niezasadności na zasadność. Zdaje sobie sprawę, iż nawet nie przegłosowanie uchwały o 

niezasadności nie jest twierdzeniem, że skarga jest zasadna. Osobiście będzie głosował 

przeciw, że skarga jest niezasadna, bo nie ma wystarczających podstaw, a widzi duże 

sprzeczności. Jego zdaniem nie należało wydawać pozytywnego uzgodnienia ze względu na  

w/w dwa elementy. Skarga jest dość obszerna, uważa, iż jej kluczowym elementem jest to, 

czy była możliwość stwierdzenia, czy można wydobywać kopaliny w tym miejscu. Gdyby 

przyjęto, że tak, to w każdym miejscu w obszarze B2, każdy kto otrzymałby pozytywne 

uzgodnienie, to tworzyłby wyrobiska do 20.000 m
3
. Być może sam fakt tej dyskusji 

spowoduje, iż z należytą starannością będzie podchodzić się do spraw środowiska. Pozwolił 

sobie pojechać do miejscowości Rosochackie. Wzgórze jest przecięte 

kilkudziesięciometrowym pasem i tak zostanie na wieki. 20.000 m
3
 żwiru kosztuje ok. 
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350.000 zł. Dziwi się sensowi ekonomicznemu przedsięwzięcia, bo trzeba będzie teren 

zrekultywować. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski  

odnosząc się do wypowiedzi radnego Grzegorza Kłoczki powiedział, iż studium zostało 

uchwalone w 1999 r. i takiego zapisu wówczas mogło nie być. Złoże w miejscowości 

Rosochackie jest złożem udokumentowanym. To nie jest tak, iż gmina wydała opinię nie 

wiedząc o tym, czy jest tam żwir czy go nie ma. Ponadto gmina wydaje tylko i wyłącznie 

opinię, która nie jest wiążąca dla organu stanowiącego i w innej treści nie mogła być wydana.   

Odnośnie rekultywacji terenu każda koncesja określa obszar wydobycia i obowiązek 

rekultywacji, bo w tym przypadku jest to kopalnia odkrywkowa.  

Państwo Makowscy i Jaworscy zaskarżyli postanowienie do Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Olsztynie, gdzie postępowanie zostało uchylone, tak samo przez Ministra 

Ochrony Środowiska.  

 

Radca prawny – Łukasz Oniśko 

wyjaśnił, iż studium dopuszcza adaptację funkcji przemysłowej. Burmistrz wydał 

uzgodnienie na podstawie art. 16 ustawy Prawo geologiczne i górnicze, zgodnie z którym 

musi przestrzegać zapisów studium.    

Wspomniano, że jeśli teren jest górniczy uzgodnienie musi być wydane na podstawie mpzp. 

Nie zgadza się z tym, gdyż w przypadku, gdy nie ma opracowanego mpzp, art. 25 mówi, że 

koncesja na wydobywanie kopalin powinna wyznaczać granice obszaru terenu górniczego 

oraz określać zasoby złoża kopaliny możliwe do wydobycia, a także minimalny stopień ich 

wykorzystania. Natomiast granice obszaru górniczego i terenu górniczego wyznacza organ 

koncesyjny, w uzgodnieniu z Prezesem Wyższego Urzędu Górniczego.   

W w/w przypadku organem koncesyjnym jest starosta i to on w oparciu o posiadane 

dokumenty wyznacza teren górniczy.  

Art. 53 ustawy rzeczywiście mówi, iż dla terenu górniczego sporządza się miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego, ale dopiero na etapie wydania koncesji teren górniczy 

zostaje określony i dopiero wówczas można sporządzić mpzp. Oczywiście jest możliwość, by 

plan sporządzić wcześniej dla całej gminy, ale gdy nie ma planu Burmistrz wydaje 

uzgodnienie na podstawie studium.  

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

powiedział, iż argumenty mecenasa zapewne mają swoje posadowienie w prawie, ale jasnym 

jest, że obszar wydobywania kopaliny jest terenem górniczym. Istota sporu dotyczy tego, czy 

należało powstrzymać się z wydaniem pozytywnej opinii do czasu uchwalenia planu, czy 

można było zrobić to na podstawie studium, pomimo zastrzeżenia w punkcie 13, że tereny 

górnicze wymagają mpzp, co rozumie tak, iż na tym terenie studium nie obowiązuje i nie 

może być podstawą do wydania opinii pozytywnej. Szkoda, że jest tak mało czasu, szkoda, że 

nie zadbano o przedstawienie całości dokumentacji, nie widział nawet tego pozytywnego 

uzgodnienia. Trudno mu być w porządku przed mieszkańcami i nie chce być przeciwko nim. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

uważa, że nikt z zebranych nie jest w stanie rozstrzygnąć sprawy pod względem prawnym i 

najbardziej miarodajna jest opinia prawnika. Nieelegancko jest, mówiąc o zewnętrznej firmie 

prawniczej, sugerować prawnikom urzędu niekompetencję lub stronniczość, tym bardziej, iż 

nie dali do tego powodów. 

 

Radni nie zgłaszali innych uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 
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 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 18, za przyjęciem uchwały głosowało                       

11 radnych, 1 radny głosował przeciw, 6 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka.  

 

 

U c h w a ł a   Nr ORN.0007.84.2011 

w załączeniu 

 

 

ł) zmiany uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć godzin 

nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych Rady. 

Jeśli w gminie są oddziały przedszkolne prowadzone w przedszkolach, wówczas pensum 

nauczycieli prowadzących grupy 6-latków wynosi 22 godz., w pozostałych – 25 godz. Od               

1 września oddziały przedszkolne są też w szkołach podstawowych, istnieje obowiązek 

przygotowania dzieci 5-letnich do szkoły. Nauczycieli tych oddziałów również obowiązuje 

Karta Nauczyciela, więc powinni mieć oni takie samo pensum, jak nauczyciele 6-latków, 

czyli 22 godz.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Zbigniew 

Aksienionek 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć godzin nauczycieli nie wymienionych w 

art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć godzin nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 

Nauczyciela.  
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U c h w a ł a   Nr ORN.0007.85.2011 

w załączeniu 

 

 

Na tym punkt wyczerpano.  

 

 

Do punktu 10 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos. 

 

Mieszkanka Olecka – Krystyna Kołodziejska 

podziękowała Panu Leszkowi Olszewskiemu za wsparcie drużyny piłki ręcznej. Jedna z 

dziewcząt dziś odebrała nagrodę. W przypadkach, kiedy sport współfinansują rodzice, dzieci 

mają osiągnięcia. Jest jedną z matek, której dzieci we własnym zakresie zakupiły stroje 

sportowe. 

Szkoda, iż Pan Dyrektor Zespołu Szkół w Olecku nie stara się o boisko z całym kompleksem.  

W imieniu drużyny piłki ręcznej zwróciła się z prośbą do Rady Miejskiej, aby zawody w 

lekkiej atletyce nazwać memoriałem im. Romualda Wojnowskiego. Młodzież mile ją 

zaskoczyła, wychodząc z taką inicjatywą.  

Podziękowała Panu Markowi Strzyżewskiemu za to, że społecznie prowadzi drużynę piłki 

ręcznej, bo takich pasjonatów jest bardzo mało. Szkoda, iż Pan Marek Stankonowicz został 

„wypchnięty na emeryturę”, jeden z nielicznych pasjonatów, gdyż sam dowoził dzieci na 

zawody.  

Poruszyła kwestię uroczystości nadania imienia szkole. Jest jej przykro, że dyrektor źle 

postąpił w stosunku do rodziców i uczniów, bo na zebraniu powiedział, iż chciałby, aby 

uroczystość odbyła się w szkole i jeśli ktoś nie musi przyjść, to niech nie przychodzi. Jej 

zdaniem taka uroczystość, to nauka dzieci patriotyzmu. Wszyscy uczniowie powinni wziąć 

udział w uroczystości, można zainstalować głośniki na holu szkoły lub zorganizować 

uroczystość w sali kina.  

Zwróciła uwagę, iż przez 2 lata były realizowane zajęcia w szkole ze środków unijnych dla 

dzieci 3-5 lat. Była obietnica wybudowania placu zabaw. Teraz do szkoły uczęszczają 5-latki, 

dalej placu zabaw nie ma. Zapytała, dlaczego na Osiedle Siejnik zawsze brakuje środków. 

Zwróciła się z prośbą do dyrektora Zespołu Szkół w Olecku, aby zebrania rodziców były 

organizowane w różnych terminach w szkole podstawowej i gimnazjum. Są rodzice kilkorga 

dzieci, którzy nie są w stanie pójść na kilka zebrań w jednym czasie.  

Ponadto sprowadza się do szkół różnego rodzaju testy, z których nic nie wynika, a rodzice za 

nie płacą. Ona akurat nie płaci za to, co jej nic nie daje. Przy większej ilości dzieci uczących 

się, koszt tych testów jest duży.  

Zaznaczyła, iż brakuje pieniędzy, np. na odśnieżanie i poddała pod rozwagę, aby osoby, które 

mają wyroki za dewastacje mienia lub zalegają z płatnością alimentów zostały zatrudnione do 

odśnieżania.  

Zapytała, czy zastępca dyrektora ma prawo powiedzieć do ucznia, że na miejscu dyrektora 

wezwałby policję i podał sprawę do sądu. Jeśli uczeń jest nieletni, to powinni być wezwani 

rodzice.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

nie zgodził się z sugestią przedmówczyni, iż na Osiedle Siejnik zawsze brakuje środków. Jest 

radnym z tego okręgu. 19 września br. organizował spotkanie z mieszkańcami osiedla w 

sprawie wniosków do budżetu gminy na 2012 r. Na spotkanie przyszło 4 zainteresowanych 

mieszkańców.  
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Dyrektor Zespołu Szkół w Olecku – Stanisław Kopycki 

odniósł się do wypowiedzi pani Krystyny Kołodziejskiej: 

 brak zawodów sportowych – kilka dni temu uczniowie ze szkoły podstawowej 

uczestniczyli w zawodach. Wcześniej uczniowie gimnazjum zajęli 5 pierwszych 

miejsc na zawodach etapu powiatowego;  

 uroczystości nadania imienia szkole – jemu też jest przykro, iż nie uda się pomieścić 

wszystkich uczniów i rodziców w sali gimnastycznej. Dano wybór uczniom i 

rodzicom, i ci którzy chcą przyjść, to znajdzie się dla nich miejsce, jednak trzeba mieć 

na względzie zasady bezpieczeństwa. Gdyby umieszczono uczniów na korytarzach 

raczej byłoby więcej skarg i pretensji. Część uroczystości będzie odbywać się w 

kościele, gdzie mogą przyjść wszyscy; 

 zebrania rodziców w szkołach – stwierdził, iż w czasach, gdy gimnazjum mieściło się 

w obecnym budynku sądu, m.in. Pani Kołodziejska wnioskowała o to, by połączyć 

zebrania; 

 rozliczanie nauczycieli – dyrektor rozlicza nauczycieli z efektów pracy. Na zebraniach 

rodziców Pani Kołodziejska porusza te sprawy i wówczas rodzice zaczynają z 

zebrania wychodzić; 

 testy – są one nieobowiązkowe i nie ma tak, że rodzice są zmuszani do płacenia za nie; 

 kwestia odejścia na emeryturę Pana Marka Stankonowicza – pan Marek jest bardzo 

dobrym nauczycielem i postąpił bardzo honorowo wobec koleżanek i kolegów ze 

szkoły. Nauczycielom wychowania fizycznego brakowało klas i ktoś musiałby być 

zwolniony. Dzięki Panu Stankonowiczowi, który mógł odejść na emeryturę, pozostali 

nauczyciele mają pracę. Jeśli będą wolne godziny zaprasza go do współpracy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

podkreślił, że sprawy wewnętrzne szkoły nie powinny być poruszane na sesji Rady. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odnośnie stwierdzenia, iż Osiedle Siejnik I nie jest doinwestowane przypomniał, iż w 

ostatnich latach na osiedlu od podstaw została wybudowana nowa szkoła, nowa sala 

gimnastyczna, boiska za szkołą, wybudowano nowe ulice na osiedlu i dookoła osiedla, 

powstał sąd, powstały nowe parkingi przy szkole i przy kościele, a w przyszłym roku planuje 

się wybudowanie chodników przy sądzie, by mieszkańcy osiedla również mogli tam 

parkować samochody. Ponadto Spółdzielnia Mieszkaniowa wykonuje nowe elewacje bloków, 

powstał nowy kościół i nowa stacja paliw, został uporządkowany staw. Prosił, by wskazać w 

Olecku dzielnicę, gdzie zainwestowano więcej. Jeśli ktoś tak mówi, to albo nie orientuje się, 

co w ostatnich latach zostało zrobione, albo jest złośliwy. 

 

Przewodniczący Osiedla Siejnik II w Olecku – Krzysztof Konewko 

w imieniu mieszkańców Osiedla Siejnik II zgłosił 2 zadania inwestycyjne do budżetu gminy 

na 2012 r. dla zobrazowania sytuacji przedstawił krótką prezentację – zdjęcia w załączeniu do 

protokołu. 

Obecnie mieszkańcy Osiedla Siejnik II korzystają z przejścia położonego pomiędzy 

budynkami mieszkalnymi nr 12 i 14, które łączy się z drogami do garażu. W wyniku zmian 

ustrojowych i przekształceń własnościowych właścicielem dróg po byłym zakładzie 

doświadczalnym jest firma z Olecka. Firma intensywnie szuka środków finansowych i w tym 

celu sprzedaje swój majątek. Są prowadzone rozmowy na temat sprzedaży w/w przejścia. 

Nowi właściciele nieruchomości zapowiadają, iż przejście zamkną i nie będzie można z niego 

skorzystać. W związku z powyższym jedyną drogą, którą mieszkańcy będą mogli chodzić, 

będzie droga krajowa nr 65, przy której nie ma chodnika od wjazdu na osiedle do przystanku. 

Chodnik jest jedynie na odcinku od przystanku w stronę miasta. Drogą będą chodzić dzieci. 

Jedno ze zdjęć obrazuje znaki drogowe oznaczające początek i koniec obszaru 

zabudowanego. Kierowcy po przekroczeniu znaku „koniec obszaru zabudowanego” 
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przyśpieszają i w związku z powyższym dzieci uczęszczające do szkoły drogą krajową będą 

narażone na liczne zagrożenia. Dlatego też wnosi o ujęcie w budżecie gminy na rok 2012 

budowy chodnika przy drodze krajowej na odcinku od wjazdu na osiedle do przystanku. 

Odcinek będzie liczył ok. 100 m, więc nie będzie to znaczący koszt. 

Drugi wniosek jest zbieżny z wnioskiem radnego Jana Grzyba i dotyczy remontu drogi do 

bloków nr 2, 3, 4, 5 i 6, która jest w bardzo złym stanie.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do w/w wniosków: 

 droga dojazdowa na tzw. „Podkowę”– gmina zna sytuację drogi po byłym zakładzie. 

Gmina rozmawiała z obecnym właścicielem dróg i wyraziła wolę ich przejęcia i 

naprawienia. Współwłaściciele firmy chcą, aby droga była odkupiona. Trudno jest 

płacić za coś, co później trzeba jeszcze naprawiać. Każdy rozsądny człowiek 

przekazałby taką działkę za darmo, bo droga prowadzi też do ich firmy. Gmina na nie 

swoim gruncie nie może wykonać żadnej inwestycji. Ulica na osiedlu będzie brana 

pod uwagę, gmina postara się o dofinansowanie na jej modernizację. Do tej pory nie 

była remontowana ze względu na budowę kanalizacji; 

 chodnik przy drodze krajowej – w ramach budowy obwodnicy Olecka jest 

remontowana nawierzchnia ulicy do granic miasta za osiedlem. Wyremontowano 

chodniki oraz wykonano przejście dla pieszych pod wiaduktem. Właścicielem drogi, 

gdzie miałby powstać chodnik jest Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 

Oddział w Olsztynie. Gmina nie może dofinansować budowy chodnika przy drodze 

krajowej. Rozmawiał na ten temat z dyrektorem oddziału w Olsztynie, który 

stwierdził, że nie mogą włączyć tego odcinka w zakres budowy obwodnicy, bo musi 

powstać nowy chodnik, gdyby był stary chodnik można byłoby wyremontować. Po 

wybudowaniu obwodnicy w przyszłym roku gmina przejmie tą ulicę i budowa 

chodnika będzie jednym z priorytetów.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany. Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej                   

w Olecku.  

 

 

 

 

           Protokołowała        Przewodniczący Rady Miejskiej 

      Małgorzata Adameit            Karol Sobczak 


